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Z A P I S N I K 
  16.  sjednice Zastupničkog doma  

 Parlamentarne skupštine  Bosne i Hercegovine,  
održane 11. i 30.  listopada 2007. godine 

 
 
 Šesnaesta sjednica Zastupničkog doma održana je u dva dijela – 11. i 30. listopada 2007. godine.                   
 Prvi dio sjednice, 11. listopada 2007.  počeo je u 11 sati i 5 minuta. Bilo je nazočno 40 zastupnika. 
Odsutnost su opravdali Snježana Rajilić i Rifat Dolić. 
  
 Iz Vijeća ministara BiH sjednici su bili nazočni: Sredoje Nović, Srđan Arnaut i Mijo Krešić.   
  
 Sjednici su bili nazočni i predstavnici OHR-a, OESS-a i Centra za promociju civilnog društva.  
 
 Na početku sjednice predsjedatelj Doma Milorad Živković zastupnike je obavijestio o dogovoru 
sa sjednice Proširenog kolegija da današnja sjednica traje do 15 sati zbog Ramazanskog bajrama, a 
ukoliko se do tada ne realizira dnevni red - nastavak sjednice bit će određen naknadno. 
 Dalje je predsjedatelj obavijestio Dom da je Kolegij razmatrao inicijativu zastupnice Mirjane 
Malić, podnesenu na prošloj sjednici  Doma, prema kojoj Dom treba donijeti odluku da svi zastupnici 
izdvoje po 100 KM u svrhu potpore kampanji Asocijacije  udruga za brigu o pacijenticama oboljelim od 
raka dojke. Kolegij je zauzeo stav da Dom nije nadležan za donošenje odluke o izdvajanju novčanih 
sredstava zastupnika, već je to dobrovoljna odluka svakog pojedinca. U tom smislu je pripremljen  
obrazac koji će biti ponuđen zastupnicima kako bi svojim potpisom odobrili izdvajanje dijela osobnog 
dohotka, koji bi bio uplaćen na odgovarajući račun spomenute Asocijacije. Napomenuo je da su on i 
njegovi zamjenici svojim potpisom već odobrili izdvajanje određenog iznosa iz njhovih plaća, nadajući 
se da zastupnica Mirjana Malić neće imati primjedaba na ovakav stav Kolegija glede njezine inicijative.  
 Nije bilo primjedaba. 
 Potom je predsjedatelj Milorad Živković obrazložio izmjene i dopune prijedloga dnevnog reda 
koji su zastupnici dobili u pozivu za sjednicu. Dodao je da su izmjene i dopune usuglašene na 
Proširenom kolegiju i da su zastupnici na klupe dobili novi prijedlog dnevnog reda. 

U raspravi o prijedlogu dnevnog reda Denis Bećirović zatražio je da se točka 20 - Informacija o 
realizaciji programskih ciljeva sedam političkih stranaka (SNSD, SDA, SBiH, HDZ, HDZ 1990, PDP i 
NS Radom za boljitak) od 3. siječnja 2007. godine, s posebnim osvrtom na definiranje operativnog  
plana realizacije postignutog sporazuma  -   razmatra kao točka 2, jer je to jedno od suštinskih pitanja 
funkcioniranja vlasti. Predložio je dopunu dnevnog reda točkom - Ininicijativa za povratak Fudbalskog 
kluba „Velež“ na stadion pod Bijelim brijegom.  

Denis Bećirović je, na kraju, postavio pitanje – počinje li današnja sjednica u skladu s 
Poslovnikom, podsjetivši da je Dom prije dvije sjednice usvojio zaključak o izravnom TV-prijenosu 
sjednica Doma.  

Odgovarajući na pitanje zastupnika Bećirovića, predsjedatelj je kazao kako je na Proširenom 
kolegiju dogovoreno skidanje s dnevnog reda točke - Zastupnička pitanja i odgovori - jer će sjednica 
kraće trajati zbog spomenutog blagdana. Zastupnici mogu predati pitanja ako su ih pripremili u pisanom 
obliku. U vezi s TV-prijenosom sjednice, predsjedatelj je podsjetio da je o tome na 15. sjednici 
Proširenog kolegija, u nazočnosti ravnatelja RTVBiH, vođena rasprava o mogućnostima ove kuće da 
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izravno prenosi cijeli tijek sjednica. Rasprava o tom pitanju bit će nastavljena kada se bude raspravljalo 
o Izvješću o radu JRTV servisa BiH.  Dodao je da Dom radi u skladu s Poslovnikom. 

Bakir Izetbegović predložio je da se s dnevnog reda definitivno skine točka 20 - Informacija o 
realizaciji programskih ciljeva... - držeći kako nema smisla da o tome raspravlja Parlamentarna skupština 
BiH, već, ukoliko žele, programske ciljeve trebaju razmatrati sedam političkih stranaka, onako kako su 
ih i donijeli. 

Branko Dokić podržao je prijedlog Bakira Izetbegovića, dodavši kako će se na posebnoj sjednici 
s ministrima moći raspravljati i o ovim  pitanjima.  Potom je Branko Dokić predložio skidanje s dnevnog 
reda  točke 7 – Prijedlog zakona o osnivanju Zavoda za izvršenje kaznenih sankcija ... - jer se preklapa s 
već postojećim Zakonom o izvršenju kaznenih snakcija, pritvora i drugih mjera. Dodao je da bi se 
izmjenama i dopunama ovoga Zakona mogla regulirati određena pitanja.  

Drago Kalabić također se založio za skidanje s dnevnog reda rasprave o programskim ciljevima 
političkih stranaka. 

I Sadik Bahtić podržao je prijedlog Bakira Izetbegovića za skidanje spomenute točke.  
Momčilo Novaković podržao je raspravu Branka Dokića u vezi s Prijedlogom zakona o 

osnivanju Zavoda za izvršenje kaznenih sankcija. Sugerirao je Vijeću ministara BiH, kao predlagatelju, 
da zaustavi proceduru po ovom Zakonu radi realiziranja već postojeće odredbe u Zakonu o izvršenju 
kaznenih sankcija. 

Beriz Belkić usprotivio se skidanju Priјеdlоgа zakona o osnivanju Zavoda jer nisu navedeni 
razlozi zbog kojih je pokrenuta inicijativa, a Prijedlog zakona je usuglašen na Vijeću ministаra BiH. 

Martin Raguž založio se za realiziranje zaključka Doma o TV-prijenosu i, u ime Kluba, rekao 
kako to treba definitivno okončati u sklopu rasprave o Izvješću o radu JRTV-a. Glede točke koju je 
predložio Denis Bećirović, drži taj prijedlog legitimnim, ali samo unutar onoga što je u sklopu Vijeća 
ministara i institucija BiH. 

Zlatko Lagumdžija zatražio je da se za sljedeću sjednicu Doma u dnevni red uvrsti informacija o 
primjeni Zakona o visokom obrazovanju u BiH i aktivnostima na usklađivanju sa zakonima na 
entitetskoj i kantonalnoj razini s provedbenim planom u prijelaznom razdoblju od šest mjeseci, kako je 
predviđeno prijelaznim odredbama. 

Poslije rasprave o prijedlogu dnevnog reda, predsjedatelj Doma Milorad Živković kazao je da 
Kolegij pažljivo razmatra sve zastupničke inicijative, te će se tako razmotriti i inicijativa Zlatka 
Lagumdžije. U vezi s inicijativom Denisa Bećirovića koja se odnosi na stadion pod Bijelim bijegom, 
predsjedatelj je izvijestio da je i Sindikat dostavio takvu inicijativu i da ju je Kolegij uputio Zajedničkom 
povjerenstvu za ljudska prava radi razmatranja i dostave mišljenja. Nakon toga će se Kolegij odrediti o 
daljnjoj proceduri.  

Potom je predsjedatelj kazao da se Dom treba očitovati o prijedlogu Bakira Izetbegovića za 
skidanje s dnevnog reda  točke 20.  

Intervenirao je Denis Bećirović rekavši kako to nije u skladu s Poslovnikom, jer je Dom na 
prošloj sjednici odlučio uvrstiti tu točku u dnevni red ove sjednice.  

Nakon rasprave o ovom pitanju (sudjelovali: Denis Bećirović, Bakir Izetbegović i Milorad 
Živković), predsjedatelj je prvo pozvao Dom da se očituje o tome hoće li obaviti glasovanje o prijedlogu 
Bakira Izetbegovića.  

S 28 glasova «za» (iz Federacije BiH 19, iz Republike Srpske devet), osam «protiv» i jednim 
«suzdržanim», Dom je odlučio obaviti glasovanje o prijedlogu Bakira Izetbegovića.  

S 29 glasova «za» (iz Fedeacije BiH 20, iz Republike Srpske devet), usvojen je prijedlog Bakira 
Izetbegovića za skidanje s dnevnog reda Informacije o realizaciji programskih ciljeva sedam političkih 
stranaka (SNSD, SDA, SBiH, HDZ, HDZ 1990, PDP i NS Radom za boljitak) od 3. siječnja 2007.  

O prijedlogu Branka Dokića za skidanje s dnevnog reda Prijedloga zakona o osnivanju Zavoda 
za izvršenje kaznenih sankcija predsjedatelj je rekao da je ovo, prema Poslovniku, obvezna točka jer je 
prošla prvu fazu razmatranja u nadležnom povjerenstvu, koje je dostavilo mišljenje.  

Potom je predsjedatelj konstatirao da 16. sjednica Zastupničkog doma ima sljedeći 
 

D N E V N I  R E D 
 

1. Usvajanje Zapisnika 15. sjednice Zastupničkog doma; 
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2. Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja  suglasnosti  o Prijedlogu zakona o 

izmjenama i dopunama Zakona o trošarinama u BiH – predlagatelj: Povjerenstvo za vanjsku 
trgovinu i carine (prvo čitanje); 

3. Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja  suglasnosti  o  prijedlozima  zaključaka 
zastupnika: 

a) Adema Huskića u vezi s razmatranjem Informacije o stanju na tržištu rada BiH od lipnja 
2006. do lipnja 2007. godine, 

b) Joze Križanovića u vezi s izmjenama i dopunama  Poslovnika Zastupničkog doma – 
predlagatelj: zastupnik Milorad Živković; 

4. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o usvajanju Zakona o izmjenama 
i dopunama Zakona BiH  o izvršenju kaznenih sankcija, pritvora i drugih mjera po žurnom 
postupku, u skladu s člankom 127. Poslovnika;  

5. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o usvajanju Zakona o izmjenama 
i dopunama Zakona o putnim ispravama po žurnom postupku, u skladu s člankom 127. 
Poslovnika;  

6. Prijedlog zakona o športu u Bosni i Hercegovini (drugo čitanje); 
7. Prijedlog zakona o osnivanju  Zavoda za izvršenje kaznenih sankcija, pritvora i drugih mjera 

(prvo čitanje); 
8. Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o ministarstvima i drugim organima uprave Bosne i 

Hercegovine – Zakon broj: 01-02-9-47-1/07 od 12.9.2007. (prvo čitanje); 
9. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o policijskim službenicima BiH (prvo 

čitanje); 
10. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Državnoj agenciji za istrage i zaštitu (prvo 

čitanje); 
11. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o Vijeću ministara  BiH – predlagatelj: Drago Kalabić (prvo 

čitanje); 
12. Izvješće  Zajedničkog povjerenstva obaju domova o nastojanju postizanja sporazuma o 

istovjetnom tekstu Zakona o Agenciji za predškolsko, osnovno i srednje obrazovanje; 
13. Izvješće Zajedničkog povjerenstva obaju domova o nastojanju postizanja sporazuma o Okvirnom 

zakonu  o predškolskom odgoju i obrazovanju u Bosni i Hercegovini; 
14. Izvješće Zajedničkog povjerenstva obaju domova  o nastojanju postizanja sporazuma o Zakonu o 

radijacijskoj i nuklearnoj sigurnosti u Bosni i Hercegovni; 
15. Izvješće Ureda za reviziju institucija BiH  o obavljenoj reviziji u 2006. godini sljedećih 

institucija: 
a) Arhiva BiH 
b) Centra za uklanjanje mina (BHMAC) 
c) Centralne banke BiH - vanjski dug 
d) Direkcije za civilno zrakoplovstvo BiH 
e) Državne regulatorne komisije za električnu energiju (DERK) 
f) Konkurencijskog vijeća BiH 
g) Ministarstva financija i trezora BiH 
h) Ministarstva obrane BiH 
i) Odbora državne službe za žalbe; 

16. Izvješće o radu Državne komisije za reviziju odluka o naturalizaciji stranih državljana u 
      Bosni i Hercegovini za razdoblje od 31.1.2007. do 31.7.2007. godine, s prijedlogom  
      zaključka;  
17. Informacija o racionalizaciji u DKP mreži Bosne i Hercegovine, donesene odluke, kriteriji za 

njihovo donošenje, učinci donesenih odluka, te daljnji koraci u ovome području (prijedlog 
zastupnika Momčila Novakovića); 

18. Prijedlog Kluba zastupnika SDPBiH za rekonstrukciju Vijeća ministara BiH kroz smjenu  Svena 
Alkalaja, ministra vanjskih poslova BiH; 

19. Informacija Vijeća ministara BiH o realizaciji zaključaka s 59. i 73. sjednice Doma prethodnog 
saziva u povodu razmatranja prijedloga zaključaka Komisije za ljudska prava, imigraciju, 
izbjeglice i azil o rezultatima  rješavanja predstavke Udruge decertificiranih policajaca 
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Federacije BiH i Udruženja decertifikovanih policajaca Republike Srpske (predlagatelj:  
zastupnik Zlatko Lagumdžija);  

20. Prijedlog zaključaka Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH: 
a.  za rješavanje pitanja viška malog i lakog naoružanja i streljiva u BiH, 
b. za rješavanje problema u radu Graničke policije BiH; 

21. Davanje suglasnosti za ratificiranje: 
a)  Sporazuma o ekonomskoj i tehnološkoj suradnji između Vijeća ministara  BiH i  
      Vlade Republike Grčke, 
b)  Sporazuma  između Bosne i Hercegovine i Islamske Republike Pakistan  o suradnji u  
     području obrambene industrije, 
c) Konvencije Vijeća  Europe o sprečavanju terorizma, Varšava, 16. svibnja 2005. godine, 
d) Konvencije Vijeća Europe o borbi protiv trgovine ljudima, 
e) Konvencije Vijeća Europe o pranju novca, otkrivanju, privremenom odluzimanju i konfiskaciji 

dobiti stečene kriminalnim radnjama i o financiranju terorizma, Varšava, 16. svibnja 2005.                                    
 
Ad-1.  Usvajanje Zapisnika 15. sjednice Zastupničkog doma 
 
 U raspravi o Zapisniku je Jozo Križanović rekao kako se, ponavljajući pitanje o izboru teksta 
državne himne, pozvao na članak 155. stavak (5) Poslovnika Doma. Zatražio je da to bude navedeno u 
Zapisniku 15. sjednice i da se njegova intervencija uvaži s namjerom da to pitanje bude uvršteno u 
dnevni red sljedeće sjednice Doma. 
 Zapisnik 15. sjednice Zastupničkog doma usvojen je jednoglasno (s 36 glasova «za»), s 
primjedbom Joze Križanovića .  
 
Ad-2.    Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja  suglasnosti  o Prijedlogu zakona  
             o izmjenama i dopunama Zakona o trošarinama u BiH – predlagatelj: Povjerenstvo za  
             vanjsku trgovinu i carine (prvo čitanje) 
 
 U Kolegiju nije postignuta suglasnost. Kako nije bilo rasprave, predsjedatelj je odmah proveo 
glasovanje u drugom krugu.  
 Za je glasovalo 25, protiv osam i suzdržala su se dva zastupnika - iz Republike Srpske protiv  je 
glasovalo osam zastupnika, što je manje od dvije trećine.  Predsjedatelj je konstatirao da je Prijedlog 
zakona usvojen u prvom čitanju. 
 
Ad-3.  Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja  suglasnosti  o  prijedlozima   
             zaključaka zastupnika: 

a) Adema Huskića u vezi s razmatranjem Informacije o stanju na tržištu  rada BiH od 
lipnja 2006. do lipnja 2007. godine 

b) Joze Križanovića u vezi s izmjenama i dopunama Poslovnika Zastupničkog doma, 
predlagatelja zastupnika Milorad Živković 

 
Predsjedatelj je izvijestio da su članovi Kolegija postigli suglasnost o prijedlogu zaključka 

Adema Huskića. Potom je proveo glasovanje.  
S 31 glasom «za» i šest «suzdržanih», usvojen je zaključak koji je Adem Huskić predložio na 13. 

sjednici u sklopu rasprave o Informaciji o  stanju i trendovima na tržištu rada BiH od lipja 2006. do 
lipnja 2007. godine, s posebnim osvrtom na utvrđivanje strategije na međunarodnom planu u području 
rada i zapošljavanja, koji glasi:  

Zadužuje se Vijeće ministara BiH da sačini analizu o tome koliko je Bosna i Hercegovina 
atraktivna za strana ulaganja, te na temelju te analize predloži mjere iz svoje nadležnosti koje će 
Bosnu i Hercegovinu učiniti atraktivnijom za strana ulaganja, jer je to najbrži način za povećanje 
stupnja zaposlenosti. 

Predsjedatelj je rekao da prijedlog zaključka Joze Križanovića nije dobio suglasnost u Kolegiju, 
pa je proveo drugi krug glasovanja.  
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S 21 glasom «za», 13 «protiv» i tri «suzdržana» (iz Republike Srpske «protiv» 10, što je dvije 

trećine iz entiteta), predsjedatelj je konstatirao da prijedlog zaključka Joze Križanovića nije usvojen. 
 
Ad-4.    Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o usvajanju Zakona o 
              izmjenama i dopunama Zakona BiH o izvršenju kaznenih sankcija, pritvora i drugih  
              mjera po žurnom postupku, u skladu s člankom 127. Poslovnika 
 
 Zamjenik ministra pravde Srđan Arnaut podnio je Domu kratko obrazloženje.  
 Potom je Dom, s 29 glasova «za» (iz Federacije BiH 22, iz Republike Srpske sedam), četiri 
«protiv» i jednim «suzdržanim», usvojio Zahtjev za žurni postupak.  Poslije usvajanja Zahtjeva, s 30 
glasova «za» (iz Federacije BiH 23, iz Republike Srpske sedam), usvojen Zakon o usvajanju Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona BiH o izvršenju kaznenih sankcija, pritvora i drugih mjera. 
 
Ad-5.    Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o usvajanju Zakona o 
             izmjenama  i dopunama Zakona o putnim ispravama po žurnom postupku, u skladu s  
             člankom 127. Poslovnika  
 
 Ministar civilnih poslova BiH Sredoje Nović podnio je Domu obrazloženje Zahtjeva za žurni 
postupak i Prijedloga zakona. Nije bilo rasprave. 
 Dom je prvo usvojio Zahtjev za žurni postupak (30 glasova «za» – iz Federacije BiH 23, iz 
Republike Srpske sedam – četiri «protiv» i jedan «suzdržani» glas). Nakon usvajanja Zahtjeva, usvojen 
je Zakon o usvajanju Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o putnim ispravama. „Za“  Zakon je 
glasovalo 30  (Federacija 23, RS sedam), protiv četiri, suzdržao se jedan zastupnik. 
 
Ad-6.  Prijedlog zakona o športu u Bosni i Hercegovini (drugo čitanje) 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj Milorad Živković podsjetio na Izvješće nadležnog 
povjerenstva i broj usvojenih amandmana u povjerenstvu. Potom je podsjetio da je u plenarnoj fazi 
podneseno više amandmana koji pobijaju amandmane Povjerenstva i koji će biti branjeni u plenarnaoj 
fazi. 
 U raspravi su sudjelovali: Denis Bećirović, Momčilo Novaković, Martin Raguž, Halid Genjac, 
Vinko Zorić, Slavko Jovičić, Selim Bešlagić, Adem Huskić, Drago Kalabić, Niko Lozančić, Mirko 
Okoklić,  Šefik Džaferović i ministar civilnih poslova BiH Sredoje Nović. 
 Nakon rasprave, predsjedatelj je konstatirao da je iznesen prijedlog za formiranje radne skupine, 
u sastavu: Drago Kalabić i Halid Genjac, čija je zadaća da s predlagateljima amandmana i 
predstavnikom Vijeća ministara BiH pokuša usuglasiti amandmane koji bi bili prihvatljivi. 
 Mirko Okolić predložio je da Kolegij pokuša s predlagateljima usuglasiti amandmane. 
Predsjedatelj je rekao kako će se prvo glasovati o prijedlogu koji je on iznio, jer je prvi i predložen, pa je 
proveo glasovanje. 
 S 26 glasova «za» (iz Federacije BiH 18, iz Republike Srpske osam), pet «protiv» i dva 
«suzdržana», usvojen je prijedlog da radna skupina u sastavu: Halid Genjac, Drago Kalabić i Martin 
Raguž, zajedno s predlagateljima amandmana i predstavnikom Vijeća ministara BiH, pokuša usuglasiti 
amandmane koji bi bili prihvatljivi za Dom. 
 
Ad-7.    Prijedlog zakona o osnivanju  Zavoda za izvršenje kaznenih sankcija,  
              pritvora i drugih mjera (prvo čitanje) 
 
 Nakon predsjedateljevih uvodnih napomena, zamjenik ministra pravde Srđan Arnaut ukratko je 
obrazložio Prijedlog zakona.  
 U raspravi su sudjelovali: Momčilo Novaković, Ekrem Ajanović i Srđan Arnaut. 
 Poslije rasprave, provedeno je glasovanje o Prijedlogu zakona u prvom čitanju. 
 Za je glasovalo 16 (iz Federacije BiH 14, iz Republike Srpske jedan), protiv tri i suzdržalo se 
sedam zastupnika. 
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 Predsjedatelj je konstatirao da Prijedlog zakona u prvom čitanju nije dobio entitetsku većinu pa 
slijedi usuglašavanje u Kolegiju kao povjerenstvu. 
 
Ad-8.   Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o ministarstvima i drugim organima uprave 
             Bosne i Hercegovine – Zakon broj: 01-02-9-47-1/07 od 12.9.2007. (prvo čitanje) 
 
 Zamjenik ministra sigurnosti Mijo Krešić podnio je Domu kratko obrazloženje Zakona.  
 U raspravi su sudjelovali: Slavko Matić, Drago Kalabić, Momčilo Novaković i Mijo Krešić.  
 Nakon rasprave, s 18 glasova «za» (iz Federacije BiH 10, iz Republike Srpske osam) i osam 
«suzdržanih», usvojen je Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o ministarstvima i drugim organima 
uprave u prvom čitanju. 
 
Ad-9.   Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o policijskim službenicima BiH 
             (prvo čitanje) 
 
 Mijo Krešić je, u ime predlagatelja,  obrazložio i ovaj Prijedlog zakona. 
 Raspravljao je Momčilo Novaković. 
 S 23 glasa «za» (iz Federacije BiH 14, iz Republike Srpske devet) i dva «suzdržana», usvojen je 
Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o policijskim službenicima u prvom čitanju. 
 
Ad-10.   Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Državnoj agenciji  
               za istrage i zaštitu (prvo čitanje) 
 
 U ime predlagatelja, Mijo Krešić je obrazložio i Prijedlog zakona iz ove točke.  
 Kratko je raspravljao Mirko Okolić. Potom je Dom, s 21glasom «za» (iz Federacije BiH 12, iz 
Republike Srpske devet) i dva «suzdržana», usvojio Prijedlog zakona iz ove točke u prvom čitanju.  
 
Ad-11.   Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o Vijeću ministara  BiH  

– predlagatelj: Drago Kalabić (prvo čitanje) 
 

Nakon predsjedateljevih kraćih uvodnih napomena, u svojstvu predlagatelja kratko je govorio 
Drago Kalabić.  

S 21 glasom «za» (iz Federacije BiH 11, iz Republike Srpske 10) i jednim «protiv», usvojen je 
Prijedlog zakona u prvom čitanju.  

 
Ad-12, 13. i 14.  

Bez rasprave, Dom je usvojio: 
- Izvješće Zajedničkog povjerenstva obaju domova o nastojanju postizanja sporazuma o 

istovjetnom tekstu Zakona o Agenciji za predškolsko, osnovno i srednje obrazovanje («za» 18 
– iz Federacije BiH 11, iz Republike Srpske sedam – «protiv» dva i «suzdržana» četiri), 

- Izvješće Zajedničkog povjerenstva obaju domova o nastojanju postizanja sporazuma o 
Okvirnom zakonu  o predškolskom odgoju i obrazovanju u Bosni i Hercegovini («za» 18 – iz 
Federacije BiH 11, iz Republike Srpske sedam – «protiv» dva i «suzdržana» četiri),  

- Izvješće Zajedničkog povjerenstva obaju domova o nastojanju postizanja sporazuma o Zakonu 
o radijacijskoj i nuklearnoj sigurnosti u Bosni i Hercegovni («za» 23 – iz Federacije BiH 13, iz 
Republike Srpske 10 – i «suzdržana» dva glasa).  

 
Ad-15.  Izvješće Ureda za reviziju institucija BiH o obavljenoj reviziji u 2006. godini  
               sljedećih institucija: 

j) Arhiva BiH 
k) Centra za uklanjanje mina (BHMAC) 
l) Centralne banke BiH - vanjski dug 
m) Direkcije za civilno zrakoplovstvo BiH 
n) Državne regulatorne komisije za električnu energiju (DERK) 
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o) Konkurencijskog vijeća BiH 
p) Ministarstva financija i trezora BiH 
q) Ministarstva obrane BiH 
r) Odbora državne službe za žalbe 

 
 U sklopu ove točke kratko je govorio Selim Bešlagić, smatrajući kako bi bilo dobro na kraju, u 
zbrojnom zaključku o revizorskim izvješćima, proslijediti ih policijskim i istražnim tijelima da oni provedu 
istragu ako ima nepravilnosti, s ciljem rasterećenja tužiteljstva.  
 Predsjedatelj Milorad Živković ocijenio je korektnim prijedlog Selima Bešlagića. Potom  je predložio 
Domu da se očituje o provođenju glasovanja o svim izvješćima zajedno radi uštede vremena. Ovaj je prijedlog 
usvojen s 22 glasa «za» (iz Federacije BiH 12, iz Republike Srpske 10) i jednim «suzdržanim».  
 S 23 glasa «za» (iz Federacije BiH 13, iz Republike Srpske 10) i dva «suzdržana», usvojena su izvješća 
o reviziji institucija iz ove točke, s izvješćima Povjerenstva za financije i proračun.  
 
Ad-16.  Izvješće o radu Državne komisije za reviziju odluka o naturalizaciji stranih državljana u 

       Bosni i Hercegovini za razdoblje od 31.1.2007. do 31.7.2007. godine, s prijedlogom  
       zaključka 

 
  U vezi s ovim Izvješćem, Selim Bešlagić zatražio je pojašnjenje stupca u dijagramu: „Broj 
oduzetih državljanstava“ i „Nije bilo razloga“. 
 Pomoćnik ministra za ljudska prava BiH Miodrag Pandurević odgovorio je da je u ukupnom 
broju predmeta koje je Komisija razmatrala, za određeni je broj Komisija donijela rješenje o oduzimanju 
državljanstva, a za određeni broj je konstatirala da nije bilo razloga za oduzimanje državljanstva. 
 Potom je Dom, s 19 glasova «za» (iz Federacije BiH 12, iz Republike Srpske sedam) i sedam 
«suzdržanih», usvojio Izvješće Državne komisije o reviziji odluka o naturalizaciji stranih državljana u 
BiH, s Izvješćem nadležnog Zajedničkog povjerenstva za ljudska prava, prava djeteta, mlade 
useljeništvo, izbjeglice, azil i etiku i predloženim zaključcima, koji glase:  
 

1. Obvezuju se sve nadležne institucije i druga tijela u Bosni i Hercegovini da Državnoj komisiji, u 
što kraćem roku, u skladu sa zakonom, dostave ranije zahtijevanu dokumentaciju koja se odnosi 
na predmet revizije. 

2. Predlaže se da Ministarstvo civilnih poslova BiH ažurira središnju evidenciju o osobama koje su 
stekle državljanstvo Bosne i Hercegovine naturalizacijom i o tome u roku od 60 dana podnese 
izvješće Vijeću ministra BiH. 

3. Predlaže se Ministarstvu civilnih poslova BiH da u roku od 60 dana, uvidom u svoju arhivu, 
izdvoji sve predmete i spise osoba koje podrijetlom nisu s područja bivše Jugoslavije, kao i 
osoba s područja Jugoslavije, a kojima je bh. državljanstvo dodijeljeno naturalizacijom i 
predmetom su revizije, te u navedenom roku izvijesti Državnu komisiju o broju predmeta. 

4. Državna komisija, nakon prikupljanja podataka od nadležnih prvostupanjskih tijela o pravnoj 
osnovi za dodjeljivanje te o drugim saznanjima u vezi s postupkom dodjele državljanstva BiH, 
treba dostaviti Vijeću ministra BiH i Parlamentarnoj skupštini BiH posebnu informaciju o 
osobama s područja bivše Jugoslavije kojima je bh. državljanstvo dodijeljeno naturalizacijom. 

5. Državna komisija treba dostaviti izvješće u obliku informacije svim resornim ministarstvima 
koja su vodila prvostupanjski postupak i donosila odluke o dodjeli državljanstva BiH, radi 
eventualnog nadležnog postupka.  

 
Nakon što je realizirana točka 16. dnevnog reda, predsjedatelj je obavijestio Dom o 

dogovoru Kolegija u stanci, u skladu s utvrđenim trajanjem sjednice na početku. Domu se predlaže 
da se na današnjoj sjednici okonča razmatranje toč. 20. i 21, a toč. 17, 18. i 19. bit će razmatrane na 
nastavku 16. sjednice, čiji će se termin naknadno odrediti. 

Ovaj je prijedlog Kolegija usvojen s 23 glasa «za» i tri «suzdržana». 
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Ad-20.  Prijedlog zaključaka Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH: 

a.  za rješavanje pitanja viška malog i lakog naoružanja i streljiva u BiH 
b. za rješavanje problema u radu Graničke policije BiH 

 
Nije bilo rasprave o ovoj točki dnevnog reda. 
Dom je, s 23 glasa «za» i četiri «suzdržana», usvojio zaključke koje je predložilo Zajedničko 

povjerenstvo za obranu i sigurnost kako slijedi: 
 
a) Za rješavanje pitanja viška malog i lakog naoružanja i streljiva u BiH 
 1. Obvezuje se Vijeće ministara BiH da do 1.11.2007. godine izvijesti Parlamentarnu 

       skupštinu BiH i Zajedničko povjerenstvo za obranu i sigurnost BiH o statusu Sporazuma o prijenosu 
       vlasništva nad vojnom imovinom, kako bi se u potpunosti proveli čl. 71-74. Zakona o odbrani BiH. 
      Realizacija ovog zaljučka preduvjetom je za korištenje doniranih sredstava u iznosu od 250.000  
       američkih dolara, koja su na raspolaganju do 31.12.2007, a trebaju biti iskorištena u sklopu UNDP-ovog 
      projekta „SACBIH”.  

2. Radi skraćenja rokova za uništavanje viška naoružanja i streljiva, Ministarstvo obrane BiH, u 
suradnji s Uredom UNDP-a u BiH, drugim međunarodnim organizacijama i nadležnim državnim i 
entitetskim tijelima, obvezno je izraditi plan povećanja i proširenja kapaciteta za industrijsku 
delaboraciju streljiva. 

3. Radi smanjenja opasnosti koja prijeti od nestabilnog streljiva, Ministarstvo obrane BiH treba  
hitno identificirati kvalitetu svih zaliha i potom prioritetno uništiti nestabilno streljivo, a u skladu s 
Planom uklanjanja viška streljiva. 

4. Obvezuje se Ministarstvo obrane BiH da do 1.12.2007. izradi potrebne propise, s ciljem 
 poboljšanja upravljanja zalihama naoružanja i streljiva.  

5. Obvezuje se Koordinacijski odbor za nadzor malog oružja i lakog naoružanja da, u skladu sa 
svojim nadležnostima, do 1.11.2007. Parlamentarnoj skupštini BiH i Zajedničkom povjerenstvu za 
obranu i sigurnost BiH dostavi informaciju o provođenju projekata za nadzor oružja i streljiva u BiH.  

6. Obvezuju se Ministarstvo sigurnosti BiH  i Ministarstvo obrane BiH da do 1.11.2007. godine 
obavijeste Parlamentarnu skupštinu BiH, Zajedničko povjerenstvo za obranu i sigurnost BiH i 
Koordinacijski odbor za nadzor malog oružja i lakog naoružanja o aktivnostima na donošenju zakonske 
regulative kojom se uređuje područje proizvodnje, prijevoza, čuvanja i skladištenja oružja i vojne 
opreme te prijevoz opasnih materija i sredstava dvojne namjene.  

7. S ciljem ubrzanja procesa uklanjanja viška malog i lakog naoružanja (SALW) i 
minskoeksplozivnih sredstava (MES), sve nadležne institucije trebaju najozbiljnije razmotriti „Politiku 
uklanjanja viška NVO i MES“ (Politika definira tri načina uklanjanja: prodaja, uništenje i donacija), koju 
je usvojilo Ministarstvo obrane  BiH. 

8. Parlamentarna skupština BiH i Zajedničko povjerenstvo za obranu i sigurnost BiH podržavaju 
inicijativu Misije OESS-a u BiH da, u suradnji s EUFOR-om, UNDP-om i  Koordinacijskim odborom za 
nadzor malog oružja i lakog naoružanja u BiH, organizira medijsku kampanju s ciljem podizanja svijesti 
o posljedicama do kojih može doći zbog viška naoružanja, streljiva i rizika od nelegalnog naoružanja, s 
naglaskom na izobrazbu djece. 

9. Parlamentarna skupština BiH i Zajedničko povjerenstvo za obranu i sigurnost BiH daju 
podršku Ministarstvu vanjskih poslova BiH da, posredstvom svojeg izaslanstva pri Misiji OESS-a u 
Beču,  promovira aktivnosti na smanjenju viška streljiva i naoružanja u Jugoistočnoj Europi. 
Ministarstvu se također preporučuje da, u skladu s odredbama  OESS-ovog Dokumenta o malom i 
lakom oružju, inicira procedure za traženje materijalne i stručne potpore za smanjenje višaka u BiH.“ 
 
b) Za rješavanje problema u radu Graničke policije BiH 
 
„1. Parlamentarna skupština Bosne i Hercegovine od Vijeća ministara BiH zahtijevaju hitno rješavanje 
problema u Graničnoj policiji BiH, koji se odnose na pitanja: 
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a) gospodarenja i upravljanja graničnim prijelazima; 

b) adekvatnog smještaja Granične policije na graničnim prijelazima; 

c) kadrovske popune. S ciljem rješavanja ovoga pitanja, predlaže se Vijeću ministara BiH da sačini plan za 
popunu radnih mjesta, i to osobama koje su proglašene viškom u procesu reforme obrane, te osobama sa 
statusom povratnika u prijeratno mjesto prebivališta;       

d)  materijalno-tehničke opremljenosti. 

2. O poduzetim aktivnostima za rješavanje navedenih pitanja Vijeće ministara BiH treba, u što kraćem roku, 
obavijestiti domove i Zajedničko povjerenstvo za obranu i sigurnost Parlamentarne skupštine BiH.“ 
 
Ad-21. Davanje suglasnosti za ratificiranje: 

a)  Sporazuma o ekonomskoj i tehnološkoj  suradnji između Vijeća ministara  BiH i  
      Vlade  Republike Grčke 
b)  Sporazuma  između Bosne i Hercegovine i Islamske Republike Pakistan  o suradnji u  
      području obrambene industrije 
f) Konvencije Vijeća  Europe o sprečavanju terorizma, Varšava, 16. svibnja 2005. godine 
g) Konvencije Vijeća Europe o borbi protiv trgovine ljudima 
h) Konvencije Vijeća Europe o pranju novca, otkrivanju, privremenom odluzimanju i 

konfiskaciji dobiti stečene kriminalnim radnjama i o financiranju terorizma, Varšava, 16. 
svibnja 2005.                                        

 
Selim Bešlagić je u raspravi postavio pitanje o objavi sporazuma nakon ratifikacije, na što mu je 

odgovorio Radomir Bogdanović, predstavnik resornog ministrastva.  
 Poslije rasprave, Dom se zajedno očitovao o svim sporazumima i konvencijama iz ove točke.  
 Dom je jednoglasno dao suglasnost za ratificiranje ovih akata.  
 
 Prvi dio sjednice okončan je u 14 sati i 45 minuta.  
 
 Drugi dio 16. sjednice održan je 30. listopada 2007. godine. Bilo je nazočno 34 zastupnika. Odsutnost 
su opravdali: Husein Nanić, Sadik Bahtić, Denis Bećirović, Velimir Jukić, Vinko Zorić, Lazar Prodanović, 
Snježana Rajilić i Sadik Ahmetović.  
 Iz Vijeća ministara BiH bili su nazočni ministri Sven Alkalaj, Bariša Čolak, Tarik Sadović i Božo 
Ljubić, te zamjenik ministra Mijo Krešič. 
 Sjednicu su pratili i predstavnici OHR-a, OESS-a i Centra civilnih inicijativa. 
 
 Na nastavku sjednice razmatrane su preostale nerealizirane točke usvojenoog dnevnog reda, i to toč. 17, 
18. i 19.  
  
Ad-17.   Informacija o racionalizaciji u DKP mreži Bosne i Hercegovine, donesene odluke,  
              kriteriji za njihovo donošenje, učinci donesenih  odluka, te daljnji koraci u ovom   
              području (prijedlog zastupnika Momčila Novakovića) 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj podsjetio da za ovu točku nije dosavljen materijal, 
iako je u dva navarata zatražen od Predsjedništva BiH i Minstarstva vanjskih poslova BiH.  
 Ministar vanjskih poslova BiH Sven Alkalaj podnio je Domu usmenu informaciju u vezi s 
razmatranim pitanjem. 
 O ovoj je točki vođena dulja rasprava u kojoj su sudjelovali: Momčilo Novaković, Martin Raguž,  
ministar Sven Alakalaj,  Zlatko Lagumdžija,  Slavko Jovičić,  Bakir Izetbegović, Milica Marković, Halid 
Genjac, Azra Alajbegović, Niko Lozančić, Branko Dokić, Jerko Ivanković Lijanović, Mirko Okolić, Beriz 
Belkić,  Slavko Matić,  Remzija Kadrić i Jozo Križanović. 
 Nakon rasprave, predsjedatelj je konstatirao postojanje više zaključaka koje su u raspravi predložili:  
Momčilo Novaković, Martin Raguž, Zlatko Lagumdžija, Remzija Kadrić, Jozo Križanović i Jerko 
Ivanković Lijanović. Predsjedatelj je iznio prijedlog Kolegija – sve predložene zaključke uputiti 
Povjerenstvu za vanjske poslove uz zaduženje da, zajedno s predlagateljima zaključaka i 
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predstavnicima Vijeća ministara BiH, razmotri zaključke predložene u raspravi o Informaciji o 
racionalizaciji u DKP mreži BiH  i predloži ih na sljedećoj sjednici Doma.“ 
 Momčilo Novaković intervenirao je rekavši kako bi trebalo prvo glasovati o prijedlogu njegovih 
zaključaka, tim prije što je on predlagatelj točke dnevnog reda. U daljnjoj je raspravi kazao da je suglasan s 
prijedlogom Kolegija ukoliko to podrazumijeva zaustavljanje aktivnosti na gašenju konzulata i veleposlanstava.  
 Predsjedatelj Milorad Živković odgovorio je da Koelgij nije siguran može li Parlamentarna skupština 
narediti Predsjedništvu BiH prekid tih aktivnosti, jer misle da je to izvan nadležnosti parlamenta. Da bi bili 
sigurni, predložili su na 17. sjednici, koja će biti održana 14. studenog, razmatranje zaključka koje predloži 
Povjerenstvo za vanjske poslove Doma, a koje će predložiti ono što Parlamentarna skupština BiH može učiniti. 
Potom je predsjedatelj na glasovanje dao prijedlog Kolegija. 
 S 19 glasova «za» (iz Federacije BiH 14, iz Republike Srpske pet), jednim «protiv» i pet «sudzržanih», 
usvojen je sljedeći zaključak: 
 Zadužuje se Povjerenstvo za vanjske poslove Zastupničkog doma da, zajedno s 
predlagateljima zaključaka i predstavnicima Vijeća ministara BiH, razmotri zaključke 
predložene u raspravi o Informaciji o racionalizaciji u DKP mreži BiH  i predloži ih na sljedećoj 
sjednici Doma. 
 
 
 
Ad-18.  Prijedlog Kluba zastupnika SDPBiH za rekonstrukciju Vijeća ministara BiH 
             kroz smjenu Svena Alkalaja, ministra vanjskih poslova BiH 
              
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj podsjetio na pojedine odredbe Poslovnika koje su 
relevantne za razmatranje ove točke.  
 Mirjana Malić je, u ime predlagatelja, podnijela obrazloženje Zahtjeva za rekonstrukciju Vijeća 
ministra BiH.  
 U raspravi su sudjelovali: Rifat Dolić, Zlatko Lagumdžija, Momčilo Novaković, Niko 
Lozančić, Ekrem Ajanović, Selim Bešlagić, Mirjana Malić, Slavko Matić, ministar Sven Alkalaj, Sefer 
Halilović, Remzija Kadrić i Azra Hadžiahmetović. 
 Nakon rasprave je provedeno glasovanje o prijedlogu za smjenu ministra Svena Alkalaja.  
 Za je glasovalo 16 (iz Federacije BiH sedam, iz Republike Srpske devet), protiv 14 i suzdržala 
su se dva zastupnika.  
 Kako nije bilo entitetske većine, odmah je provedeno usuglašavanje u Kolegiju i nije bilo 
suglasnosti. 
 U drugom je krugu glasovanja za smjenu ministra glasovalo 15, protiv je bilo 16 i suzdržao se 
jedan zastupnik. 
 Predsjedatelj Doma konstatirao je da  u drugom krugu glasovanja prijedlog Kluba SDP-a za 
smjenu minstra Svena Alkalaja nije dobio većinu glasova nazočnih zastupnika te nije usvojen. 
 Zatim je praovedeno glasovanje o prijedlozima zaključaka koje su u raspravi iznijeli Zlatko 
Lagumdžija i Sefer Halilović.  
 Sa 25 glasova za (Federacija 18, RS 7) i  dva uzdržana usvojen je zaključak koji je predložio 
Zlatko Lagumdžija, a koji galsi: 
 Zadužuju se istražne i pravosudbene institucije da u roku od mjesec dana sačine 
informaciju o postupcima koji se vode i  nalazima vezanim za Ministarstvo vanjskih poslova i 
rukovodne radnike. 
 Prijedlog zaključka Sefera Halilovića nije dobio entitetsku većinu (za je glasovalo 16 – 
Federacija 14, RS 2, protiv dva, uzdržalo se pet zastupnika), pa će se provesti usuglašavanje u Kolegiju 
kao povjerenstvu. . Tekst prijedloga zaključka je sljedeći: 
 Obvezuju se svi zvaničnici BiH da prilikom zvaničnih putovanja koriste pasoše države 
Bosne i Hercegovine. 
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Ad-19.   Informacija Vijeća ministara BiH o realizaciji zaključaka s 59. i 73. sjednice Doma 
             prethodnog saziva u povodu razmatranja prijedloga zaključaka Komisije za ljudska  
             prava, imigraciju, izbjeglice i azil o rezultatima  rješavanja predstavke Udruge  
             decertificiranih policajaca Federacije BiH i Udruženja decertifikovanih policajaca  
             Republike Srpske (predlagatelj:  zastupnik Zlatko Lagumdžija) 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj Milorad Živković rekao kako je za ovu točku 
dostavljen materijal od Ministarstva vanjskih poslova BiH. 
 Zlatko Lagumdžija govorio je u ime predlagatelja ove točke dnevnog reda. Prvo je  izrazio  
nezadovoljstvo što u ovom trenutku sjednici nije nazočan nitko iz Vijeća ministara BiH. Potom je 
rekao da je u dostavljenom materijalu sadržana Informacija Ministarstva vanjskih poslova, ali  
nedostaje mnogo toga što bi ona trebala sadržavati. Stoga bi bilo dobro Informaciju dopuniti i ažurirati. 
Predložio je da se na ovoj sjednici ne vodi rasprava već ovu točku uvrstiti u dnevni red sljedeće 
sjednice, kako bi do tada pokušali dobiti cjelovitu informaciju i posebno odgovoriti na prva dva 
zaključka sa 73. sjednice Zastupničkog doma. 
 Više nije bilo rasprave. 
 Predsjedatelj je, sumirajući raspravu Zlatka Lagumdžije, predložio zaključak – ovu točku  
uvrstiti u dnevni red 17. sjednice, uz zaduženje Vijeća ministra BiH da dopuni materijal,  osobito 
u smislu zaključka sa 73. sjednice Zastupničkog doma prethodnog saziva. 
 S 28 glasova «za» (jednoglasno), usvojen je ovaj zaključak. 
 Na kraju je predsjedatelj zastupnike podsjetio da je sazvana posebna zajednička sjednica obaju 
domova o temi: «Zastupnici-izaslanici pitaju, Vijeće ministara odgovara», i da se pitanja mogu 
dostavljati do 5. studenog 2007. Također je podsjetio da će 17. sjednica biti održana 14. studenog. 
 
 
 Sjednica je okončana u 16 sati. 
 

Sastavni dio Zapisnika čini transkript 16. sjednice  Zastupničkog doma. 
 
 
              T A J N I C A                          PREDSJEDATELJ       
    ZASTUPNIČKOG DOMA                                           ZASTUPNIČKOG  DOMA 
          Branka Todorović                                                             dr. Mlorad Živković 
        


